



ခုခံအဲဒ်ယျာန်-ကညီဒီကလုာ်စာဖိန်ကရု
လီၤစာၣ်သး
ကီၤသုလုၤ
www.knuhq.org

နံၤသီ-လါစဲးပတုာ်(၂၁)သီ, ၂၀၂၀ နံၣ်

ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘုၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်မုၢ်နံၤ
ခုခံအဲဒ်ယျာန်-ကညီဒီကလုာ်စာဖိန်ကရု အလံာ်ဘိးဘၣ်ရုလီၤ

“ ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘုၣ် တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ် မုၢ်နံၤ ”(၃၉)ဝိတဝိ လၢအလီၤဘၣ်ဝဲစဲး လါစဲးပတုာ် (၂၁)သီ, ၂၀၂၀ နံၣ် အံၤဘိးမုၢ်စာဖိန်ကရုဟံလီၤတၢ်တီၢ်ထူမုၢ်ဝဲ “ တုၤထီၣ်သကိးတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်ယူယူ ” န့ၣ်လီၤ.

ဝဲ မုၢ်နံၤအံၤ ဟ့ၣ်ကူၣ်ဝဲဒၣ်လၢ တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အဂီၢ် တၢ်ကဟံတၢ်ပညိၣ်ဒီး မၤအီၤလၢ ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိကိးဂၤဒဲး ကဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်သးအိၣ်မၤစၢၤ, တၢ်သ့ၣ်ဂ့ၤသးဝါဒီး တၢ်မုၢ်လၢတဖၣ်လၢ ကလဲၤခိဖျိဘၣ်ဝဲ တၢ်ဆါသကြိၣ်လၢ အကဲထီၣ်အသးလၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘုၣ်အံၤ ဒီး တၢ်ကခိဆၢ ထီၣ်က့ၤ တၢ်ကွၢ်တလီၤလၢ တၢ်ဆါဘၣ်ကူဘၣ်ကဲ အယိဒီးတၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်ပတုာ်လီၢ်ဆိၣ်ထွဲအီၤလၢသ့ၣ်လၢသးန့ၣ်လီၤ.

မုၢ်ဒ်သိး ကလီၤပလိာ်ဝဲဒီး ၂၀၂၀ နံၣ် ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘုၣ် တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်မုၢ်နံၤတၢ်တီၢ်ထူ အသိးအဂီၢ်အလီၤအိၣ်လၢ တၢ် ကြၢၤဘိးဘၣ်မၤလီၤက့ၤ ကီၢ်ပယီၤတၢ်မုၢ်တၢ်မုၢ်တၢ်မၤရဲၣ်ကျဲၤဒ်ကတီၢ်အံၤတၢ်အိၣ်သးတံၢ်နီၢ်လၢတၢ်ဘၣ် ကွၢ်ဆါခဲးအံၤ အဖိခိၣ်အသိးဒီး တၢ်ပၣ်ယုာ်မၤသကိးအီၤ ဒိၣ်ဒိၣ်လဲၤလဲၤလၢ ကိးကပၤဒဲး ကအိၣ် ထီၣ် အဂီၢ် တၢ်ကဘၣ်မၤအီၤသပုၤပုၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ် တၢ်မၤရဲၣ်ကျဲၤဒ်အမုၢ်ဝဲတၢ်ဆိတလဲ န့ၣ်ဒါဆူ တံၤသကိးတၢ်မၤရဲၣ်ကျဲၤ အသိး ကလုာ်န့ၣ်ပုၤဖိၣ် စုကဝဲၤ တၢ်ပၢ်ဆါကရၢခဲလၢာ် လၢအအိၣ်ဒီး တၢ်ဒုး တၢ်ယၤ သ့ၣ်တဖၣ် ကဘၣ်ပၣ်ထွဲဝဲ လၢ တၢ်မုၢ် တၢ်ခုၣ် တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤအံၤ အပူၤခဲလၢာ်ခဲဆု န့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး ကဃျၢ်ကရၢသဘျ့တဖၣ်လၢ အဘၣ် တၢ်ဟံကပၤ ယၢ်အံၤ သ့ၣ်တဖၣ်, ထံၣ်ဂီၢ်သဲးပၣ်တံၣ်သ့ၣ် တဖၣ် အတၢ် ပၣ်ယုာ်ပၣ် ဂီၢ် သကိးကအိၣ်ထီၣ် အဂီၢ်စ့ၢ်ကိး တၢ်ကဘၣ်မၤလီၤတၢ်အီၤစ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကမၤဂ့ၤထီၣ် တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်တၢ်မၤရဲၣ်ကျဲၤ တၢ်မၤသကိးတၢ်အကျိၤအကျဲတဖၣ် ဒီး တၢ်မၤအကျိၤအကျဲ လီၤတံၢ်လီၤဆဲးလၢ တၢ်ကတုၢ်န့ၣ် ပုၤကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တဖၣ်, ပုၤသ့ဖံးသ့မၤတဖၣ် ဒ် ပုၤသၢဖုတဖုလၢ အတကွၢ် ဗဲးတၢ်အသိး စ့ၢ်ကိး အလီၤအိၣ်ဝဲနီၢ်နီၢ် န့ၣ်လီၤ. ကအိၣ်ဒီး တၢ်ဟံကဲ လီၢ် သး ယၢ်ခိယၢ်ခိး, မိ အသုတ အိၣ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်သနဲးလၢ တၢ်ကပိာ်ထွဲမၤထွဲအဂီၢ် ဘၣ်န့ၣ်ဒီး, ကဘၣ်မုၢ်ဝဲ တၢ်မၤရဲၣ်ကျဲၤလၢ အအိၣ် သ့ၣ်လီၤ အသးလၢတၢ်ထီၣ်ယူထဲသကိးတၢ်အစၢလၢအအိၣ်ထီၣ်ဝဲအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံပနီၣ်ဘျီၣ်ဒိၣ်အတၢ်မၤကျဲၣ်ဘၣ်ဃးတၢ်ကွဲးဟံလီၤသဲးတဖၣ်ဒီးတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်တၢ်မၤကျဲၣ်အဘၣ်စၢၤတၢ်သၢၢ်လိာ်သးအလီၢ်မ့ၢ် တၢ်ဟံဖျါထီၣ်ဝဲ ထံဖိကီၢ်ဖိကိးဂၤ အသူးသ့ၣ်လၢကပီၤဒီးတၢ်ထဲသိးတုၤသိးဒီး, ကဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲတၢ်မုၢ်လၢခါဆူညါတၢ်ဂ့ၤတၢ်ဝါအဂီၢ်သတးဒီးတၢ်ကဘၣ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်မၤအကျိၤအကျဲၣ်တဖၣ်လၢ ကဒုးသၢၢ် ဘျီၣ်ဒိၣ်ပူၤတၢ်မၤကျဲၣ်တဖၣ်ဒီး ထံရူၢ်ကီၢ်သဲး တၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤသ့ၣ် တဖၣ်လၢ တၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်အီၤခိဖျါလၢတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်တၢ်မၤကျဲၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

အါန့ၢ်အန့ၣ် တၢ်ကဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤသကိးတၢ်မုၢ်လၢ တဖၣ်လၢတၢ်ကလဲၤခိဖျါခိဝဲး-၁၉တၢ်ဆါသတြိၣ်အံၤကန့ၢ်အဂီၢ်ဒီး တၢ်ခိဆါ တၢ်ကွၢ်တလီၤဒီး တၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ အအိၣ်အါထီၣ်ခိဖျါ တၢ်ဆါဘၣ်ကူဘၣ်ကံၤအံၤကသ့အဂီၢ် ပဃုၤလၢ ကီၢ်ပဒိၣ်ဒီး ပယီၤသုးမုၢ်ဒိၣ် တဖၣ် ကမၤသကိးယုာ် တၢ် ဒီး ကလုာ်န့ၣ်ပုၤဖိၣ်စုကဝဲၤ တၢ်ပၢၢ်ဆါကရၢသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်ဒိသဒါ ကမုၢ်ၢ် အဂီၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ် အိၣ်ချ့ တၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ခိဖျါ တၢ်ထီၣ်ယူၤတဲသကိးတၢ်လၢအဂ့ၤတကပၤအပူၤစ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်မ့ၢ်ဝဲ တၢ်ဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤဒီး တၢ်အိၣ်မူမၤထွဲဝဲ တၢ်လုာ်တၢ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢ အမ့ၢ်ဝဲ ပုၤကညီအသူးသ့ၣ်လၢကပီၤဒီးတၢ်ဟံကဲလိာ်သး ယၢ်ခိယၢ်ခိ. တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွဲးဒီးတၢ်သ့ၣ်စူၤသးစူၤတဖၣ်, တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီဒီးတၢ်တီတၢ်တြၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

အယိသတးဒီး ခုၣ်အဲၣ်ယူၣ်-ကညီဒိကလုာ်စၢ်ဖိၣ်ကရၢန့ၣ်ဝဲဒၣ်လၢ တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဆိတလဲထံကီၢ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ် ဆိလီၤအက့ၢ်အဂီၤ, တၢ်ဘျီဘၣ် သဲး တဖၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ထံကီၢ်ဂံၢ်ခိၣ်ထံးတၢ်ဘျါ သဲးတဖၣ်အမဲာ်ညါမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးဝဲပုၤတဂၤဒီးတဂၤ, ပုၤတဖုဒီးတဖု, တၢ်လီၤဆိလိာ်သးအဘၣ်စၢၤ, ပုၤကိးကပၤဒီးလၢအထီၣ်ထီၣ်ဒါဒီး အအိၣ်လၢတၢ်သဘံၣ်ဘုၣ်အပူၤတဖၣ် အတၢ်ဆိတလဲအတၢ်ဆဲးကျိးရူၤလိာ်သးဒီးတၢ်မၤဘၣ် လိာ်ဖိးဒုလိာ်က့ၤသးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လီၢ်ခၢၣ်သးပၤဆုၤတၢ်ကမံးတံာ်
ခုၣ်အဲၣ်ယူၣ်-ကညီဒိကလုာ်စၢ်ဖိၣ်ကရၢ

တၢ်ဆဲးကျိးဂီၢ်- (၁) ပဒိၣ်စီၤကွဲၤထူဝု (+၉၅၉၄၂၂၁၉၁၉၄၁) (+၆၆၈၁၈၇၆၂၇၉)
(၂) ပဒိၣ်စီၤတၢ်ဒိၣ်မူ (+၉၅၉၇၉၅၈၈၇၀၈၅) (+၆၆၆၄၆၄၅၉၁၁၃)